
P r o t o k ó ł  nr IV/06

z IV sesji Rady Miejskiej w Kłodzku, 
która odbyła się dnia  28 grudnia  2006r. 
w sali Rajców Urzędu Miasta w Kłodzku

Sesja  rozpoczęła  się o godz. 1030.

1. Otwarcie IV sesji Rady Miejskiej w Kłodzku.

Otwarcia  sesji   dokonał  Przewodniczący   Rady  Miejskiej  w  Kłodzku Pan

Henryk Urbanowski  mówiąc: „Otwieram VI sesję Rady Miejskiej  w Kłodzku”. 

2. Stwierdzenie ważności sesji.

Na podstawie listy obecności  Przewodniczący stwierdził, iż w sesji bierze udział 21

radnych, co stanowi wymagane quorum do podejmowania prawomocnych uchwał.

3. Wręczenie medali Za Zasługi dla Obronności Kraju.

Głos zabrał Komendant  Wojskowej Komendy Uzupełnień w Kłodzku Pan ppłk Zbigniew

Stelmach odczytując decyzję Ministra Obrony Narodowej z 27 września 2006r. 

W uznaniu zasług położonych w dziedzinie rozwoju i umacniania obronności

Rzeczypospolitej Polskiej, Minister Obrony Narodowej nadał srebrny medal Za Zasługi dla

Obronności Kraju Państwu Ochenduszkiewicz Bożenie i Ochenduszkiewicz Mieczysławowi

srebrny medal Za Zasługi dla Obronności Kraju.

Pan komendant dodał, iż jest to medal za zasługi położone w tym zakresie, że trzech

synów odbyło czynną służbę wojskową w Wojsku Polskim. 

W związku z tym, iż Państwo Ochenduszkiewiczowie nie przybyli na sesję medal  zostanie

wręczony przez Pana Komendanta w Wojskowej Komendzie Uzupełnień. 

Pan Komendant odczytał kolejną decyzję Ministra Obrony Narodowej z 20 grudnia 2006r.

 Na podstawie ustawy o powszechnym obowiązku obrony Rzeczypospolitej Polskiej

w sprawie mianowania na stopnie wojskowe żołnierzy rezerwy, niżej wymienionych

oficerów rezerwy mianuję na stopień porucznika  ppor.  Rudnicki Janusz.

Minister Obrony Narodowej Radosław Sikorski. 

4. Wybór sekretarzy sesji. 

Przewodniczący H. Urbanowski zaproponował na sekretarza sesji radną Jolantę

Kobak innych propozycji nie zgłoszono. Rada 21 głosami „za”, poparła kandydaturę

radnej, tym samym powołując ją na sekretarza obrad IV sesji Rady Miejskiej w Kłodzku. 
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4. Zatwierdzenie porządku obrad sesji.

Do porządku obrad zgłoszono następujące poprawki:

Przewodniczący Pan Henryk Urbanowski wniósł o wprowadzenie projektów uchwał

w sprawie odwołania Sekretarza Gminy Miejskiej Kłodzko oraz w sprawie powołania

Sekretarza Gminy Miejskiej Kłodzko.

Radny Pan Ryszard Wójcik wniósł o skreślenie z porządku obrad punktu 11. Podjęcie

uchwały w sprawie zmiany uchwały  nr XXII/185/2004 Rady Miejskiej w Kłodzku z dnia

29 kwietnia 2004r. w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy

Miejskiej Kłodzko na lata 2004 – 2008.

Radny Pan Leszek Michalski wniósł o wprowadzenie projektu uchwały w sprawie

nieodpłatnego przejęcia nieruchomości położonych w Kłodzku.

Radna Pani Celina Włodarczyk w imieniu Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej, Sportu

i Turystyki wniosła o wycofanie projektu uchwały w sprawie wyłonienia przedstawicieli

Rady Miejskiej do składu Rady Społecznej działającej przy SP ZOZ w Kłodzku –

propozycja Komisji jest taka, aby projekt uchwały rozpatrywać na sesji styczniowej

ponieważ w styczniu upływa kadencja obecnie funkcjonującej Rady Społecznej. 

Innych propozycji nie stwierdzono, zatem Pan Przewodniczący przystąpił do głosowania

przedstawionych wniosków:

 wprowadzenie projektu uchwały w sprawie odwołania Sekretarza Gminy Miejskiej

Kłodzko, druk nr 30

Głosowanie: za – 21 jednogłośnie. Wniosek przyjęto.

 wprowadzenie projektu uchwały w sprawie powołania Sekretarza Gminy Miejskiej

Kłodzko

Głosowanie: za – 21 jednogłośnie. Wniosek przyjęto.

 skreślenie z porządku obrad punktu 11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany

uchwały  nr XXII/185/2004 Rady Miejskiej w Kłodzku z dnia 29 kwietnia 2004r.

w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy Miejskiej

Kłodzko na lata 2004 – 2008.

Głosowanie: za – 21 jednogłośnie. Wniosek przyjęto.

 wycofanie projektu uchwały w sprawie wyłonienia przedstawicieli  Rady Miejskiej

do składu Rady Społecznej działającej przy SP ZOZ w Kłodzku

Głosowanie: za – 5, przeciw – 11, wstrzymało się – 1.  Wniosek odrzucono.

Radna Pani Celina Włodarczyk zapytała Pana Przewodniczącego o to, czy w dniu

dzisiejszym odbyło się posiedzenie Komisji III, która była proszona o wydanie opinii w tej

sprawie, bo taką opinię wcześniej wydano.
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Pan Przewodniczący Henryk Urbanowski poinformował, iż posiedzenie komisji nie

odbyło się, a kandydaci do Rady Społecznej zostali zgłoszeni na piśmie jeszcze przed

świętami.

 wprowadzenie projektu uchwały w sprawie nieodpłatnego przejęcia

nieruchomości położonych w Kłodzku..

Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. Wniosek przyjęto.

Po przegłosowaniu wszystkich wniosków Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie cały

porządek obrad wraz z naniesionymi poprawkami.

Głosowanie: za – 20 jednogłośnie. 

Porządek obrad IV sesji zostali przyjęty i przedstawia się następująco:
1. Otwarcie IV sesji Rady Miejskiej w Kłodzku.
2. Stwierdzenie ważności sesji.
3. Wręczenie medali Za Zasługi dla Obronności Kraju.
4. Wybór sekretarzy sesji.
5. Zatwierdzenie porządku obrad sesji.
6. Zatwierdzenie protokołu z I, II i III  sesji. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu Gminy na 2007 rok, druk nr 1a.
8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłat za umieszczenie i składowanie  odpadów

na składowisku odpadów innych jak niebezpieczne i obojętne  przy ul. Sierpowej
w Kłodzku, druk nr 5.

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Samorządu
Gminy Miejskiej Kłodzko z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami
prowadzącymi działalność pożytku publicznego  na 2007 rok, druk nr 6.

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Burmistrza Miasta
Kłodzka umowy najmu lokalu użytkowego na okres  10 lat w trybie bezprzetargowym,
druk nr 7.

11. Podjęcie uchwały w sprawie zezwolenia na zamieszczenie herbu Miasta Kłodzka na
strojach sportowych zawodników reprezentujących Miejski Klub Sportowy „NYSA”
Kłodzko, druk nr 9.

12. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Szkolnemu Schronisku Młodzieżowemu
im. Mariusza Zaruskiego w Kłodzku działającemu w formie zakładu budżetowego,
druk nr 20.

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyłonienia przedstawicieli Rady Miejskiej do składu Rady
Społecznej działającej przy Samodzielnym Publicznym Zespole Opieki Zdrowotnej
w Kłodzku, druk nr 21.

14. Podjęcie uchwały w sprawie skargi mieszkańców ul. Podgórnej na działalność
Burmistrza Miasta Kłodzka, druk nr 22.

15. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania zastępcy Kierownika Urzędu Stanu Cywilnego,
druk nr 23.

16. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmiany do Uchwały Nr LVI/499/2006 Rady
Miejskiej w Kłodzku z dnia 31 sierpnia 2006 roku w sprawie przyjęcia Gminnej
Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych, ze szczególnym  uwzględnieniem:
ubóstwa, bezdomności, bezrobocia i problemów mieszkańców Gminy Miejskiej
uzależnionych od alkoholu i środków psychoaktywnych na lata 2006 – 2010, druk nr
24.

17. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian budżetu Gminy Miejskiej Kłodzko na
2006 rok, druk nr 25.

18. Podjęcie uchwały w sprawie wydatków budżetowych, których niezrealizowane
planowane kwoty nie wygasają z upływem  roku budżetowego 2006, druk nr 26.

19. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta Kłodzka,
druk nr 27.

20. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Sekretarza Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr
30.
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21. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Sekretarza Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr
31.

22. Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego przejęcia nieruchomości położonych
w Kłodzku, druk nr 32.

23. Interpelacje i zapytania radnych. 
24. Wnioski i oświadczenia radnych. 
25. Sprawy różne.
26. Zakończenie sesji.

5. Zatwierdzenie protokołu z I, II i III  sesji. 

Uwag i zastrzeżeń do protokołów nie wniesiono.

Pan Przewodniczący poddał więc pod głosowanie przyjęcie protokołu z I, II i III sesji Rady

Miejskiej w Kłodzku.

Głosowanie: za – 21 jednogłośnie. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu Gminy na 2007 rok, druk nr 1a (zał. nr

1).

Przewodniczący Pan Henryk Urbanowski poinformował, iż wszystkie komisje pracowały

nad budżetem Gminy na 2007 rok, przedkładając wnioski do Komisji Budżetowej, która

następnie przedłożyła wnioski burmistrzowi miasta. Burmistrz Miasta pozytywnie

przychylił się do wszystkich wniosków komisji. 

Pan Przewodniczący przystąpił do głosowania nad wnioskami Komisji Budżetu, Finansów

i Polityki Gospodarczej.

Wniosek 1.

Komisja Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej wnioskuje o wykreślenie  z projektu

budżetu Gminy Miejskiej Kłodzko na 2007 rok zadań majątkowych pn. inwestycje

noworozpoczynane – zał. Nr 7 na kwotę 8.856.400 zł, zgodnie z wnioskiem Komisji

Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu Przestrzennego.

Głosowanie: za – 21 jednogłośnie. Wniosek przyjęto.

Wniosek 2

Komisja Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej zgodnie z wnioskiem Komisji Spraw

Obywatelskich i Porządku Publicznego wnosi o zmiany w projekcie budżetu na 2007 rok

dotyczące Działu 754 Rozdział 75414 poprzez zwiększenie środków na obronę cywilną

o kwotę 6.044 zł między innymi na następujące zadania:

1. Konserwacja zintegrowanego systemu łączności radiowej                 - 4 000,00 zł

2. Zakup mapy gminy miejskiej Kłodzko na podłożu magnetycznym   -     800,00 zł

3. Koszty funkcjonowania LSOP zgodnie z umową z dnia 8.01.2004r. – 1 244,00 zł

Proponowane przez Referat Ochrony Ludności i Reagowania Kryzysowego Urzędu Miasta

Kłodzka z dnia 15.12.2006 roku.

Źródło finansowania to rezerwa budżetowa.
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Głosowanie: za – 21 jednogłośnie. Wniosek przyjęto.

Wniosek 3

Komisja Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej zgodnie z wnioskiem Komisji Zdrowia,

Pomocy Społecznej, Sportu i Turystyki wnioskuje:

Dział 851 – załącznik nr 6 – Realizacja Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów

Alkoholowych.

Zmniejszenia:

paragraf 2820 – grupa wsparcia/świetlica środowiskowa

ZHP Komenda Hufca Kłodzko                                        kwota 2.000, zł

paragraf 4170 – umowy zlecenia terapeutów                  „ –„    2.000, zł

wywiady środowiskowe, opinia biegłych                        „-„     4.000, zł

wynagrodzenie członków KRPA                                     „-„     7.800, zł

paragraf 4260 – zakup energii                                         „-”     2.500, zł

paragraf 4300 – inne wydatki                                          „-„     7.000, zł

pozyskane środki                                                                      25.300, zł

Zwiększenia:

Paragraf 4300 – dodatkowe zajęcia pozalekcyjne z wychowania fizycznego

Gimnazjum nr 1                                                         kwota 2.000, zł

Gimnazjum nr 2                                                         „-„      2.000, zł

Szkoła Podstawowa nr 3                                            „-„      2.000, zł

Szkoła Podstawowa nr 6                                            „-„      2.000, zł

Szkoła Podstawowa nr 7                                            „-„      2.000, zł

Zespół Szkół Integracyjnych                                     „-„      2.000, zł

paragraf 6050 – budowa oświetlonego placu 

zabaw w Parku Przyjaźni Wojsk Górskich                „-„  13.300, zł

proponowane wydatki ogółem                                   „-„  25.300, zł 

Głosowanie: za – 21 jednogłośnie. Wniosek przyjęto.

Wniosek 4

Jednocześnie Komisja Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej wnioskuje, aby

przewidzieć wzrost wydatków w Dziale 926 § 2820 o kwotę 70 tyś. zł finansowaną

z pozostałych wydatków wobec 240 tyś. zł proponowanych przez Komisję Zdrowia,

Pomocy Społecznej, Sportu i Turystyki.

Głosowanie: za – 20 -  1 osoba nie głosowała. Wniosek przyjęto.

Następnie głos zabrał radny Pan Leszek Michalski.  Stwierdził, iż zmiany wydatków

bieżących budżetu są dość kosmetyczne natomiast w wydatkach majątkowych

wprowadzono istotne zmiany.  Z jednej strony powodują one lepszą sytuację budżetu, bo
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zadłużenie będzie ewidentnie mniejsze, z drugiej strony zaś nie pozwalają na podjęcie

zaproponowanych wcześniej wielu zadań inwestycyjnych. W dyskusji jaka miała miejsce

na komisjach Rady stwierdzono, że należy inwestycje noworozpoczynane, czy też

zadania, które miałyby być realizowane jako nowe w roku 2007, ponownie

przeanalizować i zastanowić się nad ich zasadnością, jak również nad możliwością

finansowania w przyszłym roku budżetowym. Pan radny stwierdza, iż nie można

odwlekać w czasie debaty o tym jak będzie wyglądał plan zadań inwestycyjnych w roku

2007, 2008 czy 2009. Sam proces przygotowania inwestycyjnego jest procesem dość

długotrwałym. Szkoda więc byłoby, aby przy „rozdaniach” pieniędzy unijnych nie było

gotowych projektów,  przygotowanych dokumentacji, kosztorysów, analiz, pozwoleń na

budowę, decyzji środowiskowych czyli tych wszystkich dokumentów, które są niezbędne,

aby złożyć stosowny pakiet i aplikować o środki unijne. W związku z tym Pan radny

apeluje, aby robić to maksymalnie szybko. Proponuje więc, aby przynajmniej nieprzyjęte

inwestycje noworozpoczynane zostały zweryfikowane w ciągu pierwszego miesiąca -

stycznia. 

Radny Pan L. Michalski sugeruje o jak najszybsze zajęcie się zadaniami inwestycyjnymi,

które będą przygotowywane na rok 2007 i kolejne lata.

Pan Przewodniczący stwierdził, iż są to doskonałe propozycje dla

przewodniczących komisji stałych Rady celem przedyskutowania ich na komisjach. 

Pan Przewodniczący dodatkowo stwierdził, iż posiada opinię Regionalnej Izby

Obrachunkowej we Wrocławiu, która mówi o wydaniu pozytywnej opinii o przedłożonym

przez Burmistrza Miasta Kłodzka projekcie budżetu Gminy  na rok 2007 wraz

z informacjami o stanie mienia majątkowego i objaśnieniami. 

Następnie głos zabrał radny Pan Adam Kwas.  Poinformował, iż będzie głosował

za przyjęciem budżetu na 2007 rok, nie mniej jednak nadal popiera wcześniejszy wniosek

Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej, Sportu i Turystyki o istotne zwiększenie środków na

wydatki związane z dofinansowaniem  klubów sportowych. Radny oczekuje również od

Pana Burmistrza inicjatywy w zakresie pozyskiwania środków ze źródeł

pozabudżetowych, mowa tutaj o programach celowych z ministerstwa sportu

i z ministerstwa edukacji. 

Radny Pan A. Kwas  będzie wnioskował, aby w roku budżetowym wygospodarować około

50 tys. zł dodatkowo na naukę pływania, około 60 tys. zł na dofinansowanie klubów

i około 60 - 70 tys. zł na zwiększenie wydatków na akcję letnią. 

Radny Pan Zdzisław Duda poinformował, iż w pełni wspiera działania radnego

Pana Adama Kwasa.

Radny Pan Janusz Kocoń zwrócił uwagę, iż radny Pan L. Michalski poruszył

bardzo istotny problem, bowiem przy realizacji inwestycji są określone procedury wraz

z terminami. Należałoby więc zastanowić się jak ten problem rozwiązać. W rozmowie            
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z przewodniczącym Komisji  Budżetu radny usłyszał, że jest to sprawa I kwartału, to jest

trzy miesiące. Pan radny sugeruje, aby termin ten ograniczyć do 30 dni. 

W tej sytuacji Pan radny stawia wniosek, aby Pan Burmistrz w miesiącu styczniu

opracował wspólnie z komisjami i Radą kierunkowe, strategiczne zadania dla miasta

Kłodzka.

Na tym Pan Przewodniczący zaproponował zamknięcie dyskusji - co Rada Miejska

przyjęła jednogłośnie. 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Pan Henryk Urbanowski poddał pod głosowanie

przyjęcie budżetu Gminy na rok 2007, druk nr 1a.

Głosowanie: za – 21, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Uchwała została podjęta i otrzymała nr IV/13/2006 (zał. nr 2).

Po podjęciu uchwały budżetowej głos zabrał Burmistrz Miasta Kłodzka Pan Bogusław

Szpytma, serdecznie podziękował za przyjęcie budżetu na rok 2007, za intensywną

pracę nad wnioskami dot. budżetu, za wsparcie kierunku, który wspólnie określono. Pan

burmistrz podziękował radnym za głosy w dyskusji, przy czym dodał, iż wszyscy

niepokoimy się o przyszłoroczny budżet i o to, jak go wkomponować w system środków

unijnych. Odbyło się już spotkanie w sprawie Regionalnego Programu Operacyjnego dla

Województwa Dolnośląskiego, są już wskazania jak będzie realizowany budżet unijny.

Wydaje się, że termin lipiec - sierpień jest terminem najbardziej prawdopodobnym do

składania wniosków, a więc pozostaje trochę czasu na ich przygotowanie.  Niestety duże

ośrodki zaabsorbują znaczną liczbę środków - szczególnie Wrocław, który pochłonie ich

więcej jak połowę, a więc lobbing gmin małych i średnich jest zbyt słaby. Znaczną ilość

środków unijnych pochłoną duże inwestycje  typu obwodnica wrocławska. Z dobrych

informacji Pan burmistrz przekazał, iż algorytmem będą należne gminie środki na

rewitalizację starego miasta, wyniosą one około 1,5 mln euro i będą gminie należne

z określonego klucza, a więc nie będzie trzeba starać się o nie w procedurze

przetargowej. Jeśli chodzi o termin opracowania strategicznych zadań dla miasta

Kłodzka, Pan burmistrz poprosił, aby wydłużyć go, do co najmniej półtora miesiąca. Pan

burmistrz nie chce grać na zwłokę lecz pragnie uniknąć tego, aby w pośpiechu

podejmować decyzje zbyt dużo ważące i znaczące, aby w połowie realizacji nie było

potrzeby  czegoś korygować lub rezygnować z pewnych posunięć. Termin połowy lutego

lub jego końca jest bardziej bezpieczny i da możliwość wypracowania bardziej

optymalnych kierunków rozwojowych. 

Pan burmistrz przypomniał, iż pojawiały się obawy, że nastąpi „zasuszenie” pewnych

inwestycji co wstrzyma proces rozwoju miasta. Jednak przyglądając się rytmowi

wydawania pieniędzy unijnych, gdzie w miesiącu lipcu – sierpniu 2007 roku będzie można

składać projekty to najprawdopodobniej ich realizacja nastąpi pod koniec roku lub                  
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z początkiem następnego, a więc ten budżet jeszcze na razie jest potrzebny po to, aby

był matrycą do przygotowania budżetu na rok 2008, który będzie budżetem wydawania

środków. Pan burmistrz uważa, że gmina jest w bezpiecznym miejscu budżetowym.

Odnosząc się do sugestii radnych Pana A. Kwasa i Z. Dudy – burmistrz wyraził, iż jest mu

bardzo bliska polityka zaangażowania w sport czy w inną działalność młodzieży, która jak

wiemy bardzo dobrze działa jako profilaktyka przeciw uzależnieniom i patologiom czy

różnego rodzaju zjawiskom niekorzystnym, na które nie chcemy się godzić. Wyrazem

woli będzie staranie się o zwiększanie tych środków. Burmistrz gwarantuje, że będą

wspierane wszelkie inicjatywy stowarzyszeń i organizacji pozarządowych, w których

będzie potrzebny wkład własny. 

Pan burmistrz uważa, że gminę czeka rok poważnego zaplanowania wszelkich działań

oczekiwałby, aby rok 2007 był rokiem rozwoju, aby do inwestycji  budżetowych dołączyły

inwestycje komercyjne nad czym już w tej chwili są prowadzone prace. Gromadzone są

już dokumentacje dotyczące basenu. W ramach walki ze skoliozą mamy szansę

wybudować mały przyszkolny basen - taki na który gminę stać – dodaje burmistrz. 

Przewodniczący podziękował Panu burmistrzowi za wypowiedź pytając radnego

Pana J. Koconia czy wyraża zgodę na zmianę swojego wniosku polegająca na

przesunięciu terminu do końca miesiąca lutego.

Radny Pan J. Kocoń wyraził zgodę na zmianę. 

Przewodniczący Rady Pan H. Urbanowski poddał więc pod głosowanie wniosek radnego

Pana J. Koconia: aby Pan Burmistrz do końca miesiąca lutego opracował wspólnie

z komisjami i Radą kierunkowe, strategiczne zadania dla miasta Kłodzka.

Głosowanie: za – 21 jednogłośnie. Wniosek przyjęto.

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłat za umieszczenie i składowanie

odpadów na składowisku odpadów innych jak niebezpieczne i obojętne  przy

ul. Sierpowej w Kłodzku, druk nr 5 (zał. nr 3).

Nie wniesiono uwag do projektu uchwały. Komisje wydały opinię pozytywną.

Głosowanie: za –  21 , przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Uchwała została podjęta i otrzymała nr IV/14/2006 (zał. nr 4).

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego Programu Współpracy

Samorządu Gminy Miejskiej Kłodzko z organizacjami pozarządowymi oraz

innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego  na 2007

rok, druk nr 6 (zał. nr 5 ).

Radny Pan Adama Kwas stwierdził, iż jest kwestia sporna dot. zapisu w pkt 3 ppkt. 5e)

zapytał więc Panią radczynię czy w tej chwili nie ma możliwości finansowania części

kosztów działalności organizacji pozarządowej w części kosztów administracyjnych. 
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W kształcie obecnym zapis w punkcie e) zbytnio ogranicza i tak już skromne możliwości

działania, a skoro rozporządzenie ministra pracy i polityki społecznej zezwala na

pokrywanie kosztów administracyjnych, tym samym zezwala również na porycie choćby

w części kosztów utrzymania biura. W związku z tym radny proponuje, aby zrezygnować

z zapisu w punkcie e). 

Pani Danuta Jończyk – radca prawny urzędu wyjaśniła, iż przepisy tego nie

zabraniają, to od rady zależy czy taki zapis pozostanie w uchwale czy też zmieni się go

zgodnie z wnioskiem radnego.

W wyniku dyskusji jaka wywiązała się w tym temacie, przy pomocy radcy prawnego,

sformułowano poprawkę w wyniku, której ppkt 5) e) otrzymuje brzmienie:

pokrycie kosztów utrzymania biura podmiotów Programu poza realizacją zadań o których

mowa w § 2 ust. 2.

Radny Pan A. Kwas uznał, iż modyfikacja zapisu proponowanego przez radczynię jest

możliwa do przyjęcia.

Przewodniczący Pan H. Urbanowski poddał poprawkę pod głosowanie.

Głosowanie: za – 15, przeciw – 4, wstrzymało się – 4. (2 osoby nie głosowały).

Poprawkę przyjęto.

Pan Przewodniczący poddał więc pod głosowanie projekt uchwały w sprawie

przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Samorządu Gminy Miejskiej Kłodzko

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność

pożytku publicznego  na 2007 rok, druk nr 6 wraz z naniesioną poprawką.

Głosowanie: za – 18 , przeciw – 0, wstrzymało się – 2.  (1 osoba nie głosowała).

Uchwała została podjęta i otrzymała nr IV/15/2006 (zał. nr 6).

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Burmistrza

Miasta Kłodzka umowy najmu lokalu użytkowego na okres  10 lat w trybie

bezprzetargowym, druk nr 7 (zał. nr 7).

Uwag do treści projektu uchwały nie wniesiono. 

Przewodniczący Rady poinformował o pozytywnej opinii Komisji Budżetu, Finansów

i Polityki Gospodarczej oraz Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu

Przestrzennego do powyższego projektu uchwały.

Głosowanie: za –  20 , przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  (1 osoba nie głosowała).

Uchwała została podjęta i otrzymała nr IV/16/2006 (zał. nr 8).

10. Podjęcie uchwały w sprawie zezwolenia na zamieszczenie herbu Miasta

Kłodzka na strojach sportowych zawodników reprezentujących Miejski Klub

Sportowy „NYSA” Kłodzko, druk nr 9 (zał. nr 9).
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Przewodniczący Rady poinformował o pozytywnej opinii Komisji Zdrowia, Pomocy

Społecznej, Sportu i Turystyki do ww. projektu uchwały.

Uwag i zapytań do projektu uchwały nie wniesiono zatem Pan Przewodniczący poddał

projekt uchwały pod głosowanie.

Głosowanie: za –  20 , przeciw – 0, wstrzymało się – 0. (1 osoba nie głosowała).

Uchwała została podjęta i otrzymała nr IV/17/2006 (zał. nr 10).

11. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Szkolnemu Schronisku

Młodzieżowemu im. Mariusza Zaruskiego w Kłodzku działającemu w formie

zakładu budżetowego, druk nr 20 (zał. nr 11).

Radny Pan W. Krzelowski w imieniu Komisji Edukacji i Kultury zgłosił następujące

poprawki do powyższego projektu uchwały:

- w § 2 w ust. 2 słowo adres zastąpić słowem siedziba,

- w § 5 w ust. 2 ppkt  6 i 8 słowa czuwanie zastąpić słowami egzekwowanie.

Pan Przewodniczący poddał zgłoszone poprawki pod głosowanie.

Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. (1 osoba nie głosowała). Poprawki

przyjęto.

Głosowanie nad całym projektem uchwały wraz z naniesionymi poprawkami.

Głosowanie: za –  20 , przeciw – 0, wstrzymało się – 0. (1 osoba nie głosowała).

Uchwała została podjęta i otrzymała nr IV/18/2006 (zał. nr 12).

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyłonienia przedstawicieli Rady Miejskiej do

składu Rady Społecznej działającej przy Samodzielnym Publicznym Zespole

Opieki Zdrowotnej w Kłodzku, druk nr 21 (zał. nr 13).

Przewodniczący Pan H. Urbanowski zwrócił się do radnych o zgłaszanie kandydatur do

składu Rady Społecznej.

Wiceprzewodniczący Pan Piotr Brzostowicz zgłosił kandydaturę radnej Pani Zdzisławy

Górskiej. Uzasadniając kandydaturę podał, iż Pani radna posiada doświadczenie w pracy

samorządowej z wykształcenia jest ekonomistką, powyższe fakty przyczynia się do dobrej

pracy na rzecz rozwiązywania problemów ochrony zdrowia. 

Pani radna wyraziła zgodę na kandydowanie.

Radny Pan Ryszard Wójcik zgłosił kandydaturę radnego Pana Stanisława Ferenca.

Pan radny wyraził zgodę na kandydowanie.

Innych propozycji nie zgłoszono. Przewodniczący zamknął listę co Rada w głosowaniu

przyjęła jednogłośnie.

Pan Przewodniczący przystąpił do przegłosowania uchwały Rady Miejskiej w Kłodzku

w sprawie wyłonienia przedstawicieli Rady Miejskiej do składu Rady Społecznej
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działającej przy Samodzielnym Publicznym Zespole Opieki Zdrowotnej w Kłodzku

w składzie: Pani Zdzisława Górska i Pan Stanisław Ferenc.

Głosowanie: za –  19 , przeciw – 0, wstrzymało się – 1.

Uchwała została podjęta i otrzymała nr IV/19/2006 (zał. nr 14).

13. Podjęcie uchwały w sprawie skargi mieszkańców ul. Podgórnej na

działalność Burmistrza Miasta Kłodzka, druk nr 22 (zał. nr 15).

Radna Pani Celina Włodarczyk zgłosiła wniosek formalny, aby druk nr 22 projektu

uchwały w sprawie skargi mieszkańców ul. Podgórnej na działalność Burmistrza Miasta

Kłodzka nie był przyjmowany na dzisiejszej sesji bowiem wymaga on wcześniejszej opinii

Komisji Rewizyjnej, która jest władna do rozpatrywania skargi mieszkańców.

W tej sytuacji wywiązała się dyskusja, radna Pani Danuta Kołt przypomniała,

iż w poprzedniej kadencji Komisja Rewizyjna rozpatrywała przedmiotową skargę wydając

opinię uznającą skargę za bezzasadną. W związku z tym, iż był to koniec kadencji Rady

zabrakło czasu na sporządzenie i przyjęcie odpowiedniej uchwały Rady, stąd na

dzisiejszej sesji pojawił się projekt uchwały w sprawie skargi.

Pani radnej nie wystarczyły te informacje, zwróciła się więc do radcy prawnej o opinię

prawną w tej sprawie. 

Aby udzielić Pani radnej szczegółowych informacji i przedłożyć odpowiednie dokumenty,

Pan Przewodniczący ogłosił 15 minutową przerwę w obradach sesji od godz. 1135 do

godz. 1150.

Po przerwie Pan Przewodniczący H. Urbanowski wyjaśnił, iż w dniu 25 października

2006 roku Wojewoda Dolnośląski przesłał na ręce ówczesnego Przewodniczącego Pana

Józefa Migdała skargę mieszkańców ul. Podgórnej w Kłodzku z dnia 16 października

2006r. Tego samego dnia czyli 25 października skarga była przedmiotem obrad Komisji

Rewizyjnej, która w wyniku analizy dokumentacji i korespondencji prowadzonej

z zainteresowanymi mieszkańcami uznała, iż dopełniono wszelkich starań, aby lokalizacja

kontenera na odpady komunalne dostosowana była do obowiązujących przepisów,

a także uwzględniała potrzeby mieszkańców. Biorąc powyższe pod uwagę Komisja

Rewizyjna jednogłośnie uznała skargę za bezzasadną. Następnie Przewodniczący Pan J.

Migdał w dniu 27.10.2007r. przesłał Panu Wojewodzie informację, iż skarga została

uznana za bezzasadną. Nie mniej jednak Pan Wojewoda zwrócił się pismem z dnia

13.11.2006r. do Rady Miejskiej o podjęcie stosownej uchwały Rady w sprawie skargi

mieszkańców ul. Podgórnej, bowiem należy to do właściwości Rady.

Biorąc powyższe pod uwagę, mając całą dokumentację i opinię Komisji Rewizyjnej

obecna Rada jest zobowiązana podjąć w tej sprawie odpowiednią uchwałę.

Po tych wyjaśnieniach Pan Przewodniczący zwrócił się z zapytaniem do radnej Pani

C. Włodarczyk czy nadal podtrzymuje swój  wniosek o oddalenie projektu uchwały.
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Radna Pani C. Włodarczyk oddaliła swój wniosek stwierdzając, iż gdyby te

informacje Pan Przewodniczący przedstawił na samym początku dyskusji nie byłoby

żadnych wątpliwości.

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie skargi

mieszkańców ul. Podgórnej na działalność Burmistrza Miasta Kłodzka uznając ją za

bezzasadną

Głosowanie: za –  20 , przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Uchwała została podjęta i otrzymała nr IV/20/2006 (zał. nr 16).

14. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania zastępcy Kierownika Urzędu Stanu

Cywilnego, druk nr 23 (zał. nr 17).

Pan Przewodniczący poinformował, iż zastępca Kierownika Urzędu Stanu Cywilnego Pani

Lucyna Zalewska z dniem 31 grudnia 2006r. przechodzi dobrowolnie na emeryturę.

Powołanie i dowołanie Z-cy Kierownika USC odbywa się uchwałą Rady.

Głos zabrał radny Pan R. Wójcik, który przeprosił Panią Kierownik USC za swoje

niefortunne wypowiedzi sprzed 8 lat, kiedy będąc świeżo upieczonym radnym na

pierwszej sesji pozwolił sobie na niezgrabną wypowiedź i za to Pan radny przeprasza.

Pan Przewodniczący H. Urbanowski poddał pod głosowanie projekt uchwały znajdujący

się na druku nr 23.

Głosowanie: za –  20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. (1 osoba nie głosowała).

Uchwała została podjęta i otrzymała nr IV/21/2006 (zał. nr 18).

Po podjęciu uchwały Pan Burmistrz wraz z Przewodniczącym Rady, wręczając wiązankę

kwiatów, złożyli Pani Lucynie Zalewskiej serdecznie podziękowania za wieloletnią,

wzorową pracę. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmiany do Uchwały

Nr LVI/449/2006 Rady Miejskiej w Kłodzku z dnia 31 sierpnia 2006 roku

w sprawie przyjęcia Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów

Społecznych, ze szczególnym  uwzględnieniem: ubóstwa, bezdomności,

bezrobocia i problemów mieszkańców Gminy Miejskiej uzależnionych od

alkoholu i środków psychoaktywnych na lata 2006 – 2010, druk nr 24 (zał.

nr 19).

Uwag do proponowanego projektu uchwały nie zgłoszono.

Głosowanie: za –  21, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Uchwała została podjęta i otrzymała nr IV/22/2006 (zał. nr 20).

16. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian budżetu Gminy Miejskiej

Kłodzko na 2006 rok, druk nr 25 (zał. nr 21).
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Przewodniczący Pan H. Urbanowski poinformował, iż Komisja Budżetu wydała opinię

pozytywną do powyższego projektu uchwały.

Uwag nie stwierdzono, zatem Przewodniczący poddał treść projektu uchwały pod

głosowanie.

Głosowanie: za –  21 , przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Uchwała została podjęta i otrzymała nr IV/23/2006 (zał. 22).

17. Podjęcie uchwały w sprawie wydatków budżetowych, których

niezrealizowane planowane kwoty nie wygasają z upływem  roku

budżetowego 2006, druk nr 26 (zał. nr 23).

W tym przypadku również Komisja Budżetowa wydała opinię pozytywną.

Uwag nie stwierdzono, zatem Przewodniczący poddał treść projektu uchwały pod

głosowanie.

Głosowanie: za –  21 , przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Uchwała została podjęta i otrzymała nr IV/24/2006 (zał. 24).

18. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta

Kłodzka, druk nr 27 (zał. nr 25).

Przewodniczący Pan H. Urbanowski poinformował, iż Komisja Budżetu wydała opinię

pozytywną do powyższego projektu uchwały.

Radny Pan Janusz Kocoń stwierdził, iż proponowane płace świadczą o dużej porcji

zaufania jaką Rada kieruje w stronę burmistrza. Oczekuje, że Pan burmistrz pokładane

nadzieje spełni. Pan radny z całą życzliwością  popiera propozycje wynagrodzenia, jest

tylko jeden warunek, że Pan burmistrz będzie współpracował z Radą. 

Pani radna Celina Włodarczyk stwierdziła, iż podanie w uchwale kwot, a nie

kategorii wynagrodzenia zawęża uchwałę powodując, że jeśli nastąpi w przyszłym roku

wzrost najniższego wynagrodzenia wówczas nie będzie możliwości jego rewaloryzacji. 

Radny Pan Stanisław Ferenc poprosił o wyjaśnienie tej kwestii przez radczynię

prawną. 

Pani Danuta Jończyk wyjaśniła, iż zmiany najniższych wynagrodzeń wynikają

z przepisów powszechnie obowiązujących. Poprzednie uchwały były w ten sam sposób

redagowane. Jeśli zmieni się najniższe wynagrodzenie wówczas automatycznie należy

podjąć nową uchwałę.

Więcej uwag nie zgłoszono, zatem Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie

projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta Kłodzka.

Głosowanie: za –  21 , przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Uchwała została podjęta i otrzymała nr IV/25/2006 (zał. nr 26).
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19. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Sekretarza Gminy Miejskiej Kłodzko,

druk nr 30 (zał. nr 27).

Radna Pani Celina Włodarczyk zapytała czy w uchwale nie powinna być podana

data podjęcia uchwały.

Pan Przewodniczący stwierdził, iż skoro jest zapisane, że uchwała wchodzi

w życie z dniem podjęcia to oznacza, że obowiązuje od momentu podjęcia.

Więcej uwag nie wniesiono. Pan Przewodniczący poddał treść uchwały pod

głosowanie.

Głosowanie: za –  21 , przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Uchwała została podjęta i otrzymała nr IV/26/2006 (zał. nr 28).

20. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Sekretarza Gminy Miejskiej Kłodzko,

druk nr 31 (zał. nr 29).

Burmistrz Miasta Pan Bogusław Szpytma  przedstawił kandydata na Sekretarza

Gminy Miejskiej Kłodzko. Jest nim Pan Paweł Popiel – lat 36, wykształcenia wyższe

Uniwersytet im. Adama Mickiewicza w Poznaniu, wydział historyczny, mgr historii, jest

również technikiem informatykiem. Doświadczenie zawodowe: Pan Paweł Popiel pracował

w kłodzkim Liceum Ogólnokształcącym, a przez ostatnie 4 lata w wydawnictwie szkolnym

PWN. W dodatkowej działalności zawodowej administrował siecią komputerową

w Kłodzku był menedżerem regionalnym Centrum Języków Obcych. Ukończone kursy:

obsługa urzędów samorządowych, techniki przejmowania klientów konkurencji, metodyka

organizacji grup kursowych. 

Pan Burmistrz zna Pana Pawła Popiela osobiście od długiego czasu, ceni w nim takie

zalety jak uczciwość i prawomyślność.

Jeśli chodzi o kompetencje – Pan Burmistrz oczekiwałby poprawy obiegu dokumentów

w urzędzie - szczególnie elektronicznych. Ponadto w planach jest  utworzenie kancelarii,

która w znacznym stopniu odciąży sekretariat, utworzenie sali operacyjnej w urzędzie, co

ma poprawić dostęp do informacji dla klientów.

Przewodniczący Rady Pan H. Urbanowski skierował pytanie do Pana Pawła

Popiela czy wraża zgodę na kandydowanie. Pan P. Popiel wyraził zgodę.

Nikt z radnych nie miał pytań do kandydata.

Pan Przewodniczący zasygnalizował, iż w §3 projektu uchwały wkradł się błąd zamiast rok

2006 ma być oczywiście rok 2007, prosi zatem o naniesienie tej poprawki.

Po tych uwagach Pan Przewodniczący poddał treść uchwały pod głosowanie.

Głosowanie: za –  21, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Uchwała została podjęta i otrzymała nr IV/27/2006 (zał. nr 30).
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21. Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego przejęcia nieruchomości

położonych w Kłodzku, druk nr 32 (zał. nr 31).

Radny Pan Maciej Awiżeń odczytał treść projektu uchwały wraz z uzasadnieniem.

Radny Pan L. Michalski wyjaśnił, iż powyższy projekt uchwały jest

podsumowaniem i  kwintesencją 8 letnich starań Rady Miejskiej i kolejnych burmistrzów

miasta o pozyskanie części twierdzy znajdującej się w zarządzaniu ROSVIN-u.

W październiku 2005 roku Rada Miejska w Kłodzku podjęła uchwałę o powołaniu na

terenie Twierdzy Głównej, Przedmieścia Ząbkowickiego i Fortu Owcza Góra Fortecznego

Parku Kulturowego. Powołanie Fortecznego Parku Kulturowego nie było w tym momencie

związane formami własności na poszczególnych obszarach, stanowiło ono wyraz chęci

objęcia tego terenu kompleksową ochroną konserwatorską, przyrodniczą i krajobrazową.

Na podstawie tej uchwały również Rada Miejska w Kłodzku podjęła uchwałę o powołaniu

Rady Naukowo Konsultacyjnej  przy Fortecznym Parku Kulturowym. Kolejne kroki, które

powinny być czynione to wyodrębnienie czy też podjęcie decyzji o utworzeniu odrębnej

jednostki do zarządzania Fortecznym Parkiem Kulturowym zaś na samym już końcu

winien nastąpić wybór w drodze konkursu osoby, która miałaby kierować tą jednostką.

Wystąpienie o nieodpłatne przejęcie przez Wojewodę tej części po ROSVIN stanowi więc

kontynuację wcześniejszych działań -  tych długoletnich i tych sprzed roku czasu. Radny

Pan L. Michalski uważa, że jest to najlepszy moment na tego typu działania, gdyż

podjęcie tematu miesiąc później mogłoby spowodować skutki dla miasta trudne później

do odwrócenia, czyli podjęcie przez Wojewodę wcześniejszej decyzji bez posiadania

wiedzy czy miasto jest zainteresowane przejęciem tej części twierdzy czy też nie. 

W związku z powyższym radny Pan L. Michalski apeluje do radnych o podjęcie

powyższej uchwały, która otworzy Panu burmistrzowi możliwość i furtkę do

przygotowania wystąpienia do Wojewody Dolnośląskiego o przekazanie tej części majątku

na rzecz miasta. 

Następnie wywiązała się krótka dyskusja dot. zapisów treści uchwały i tego czy

winna ona mieć charakter kierunkowy. Jednak po wyjaśnieniach Pani naczelnik

E. Sobolewskiej treść projektu uchwały pozostała niezmieniona.

Więcej uwag nie wniesiono zatem Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie

projekt uchwały w sprawie nieodpłatnego przejęcia nieruchomości położonych

w Kłodzku.

Głosowanie: za –  21 , przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Uchwała została podjęta i otrzymała nr IV/28/2006 (zał. nr 32).

22. Interpelacje i zapytania radnych. 

Głos zabrał Radny Pan Tadeusz Kmiecik, przedstawiając poniższą interpelację -

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Burmistrzu.
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Po kilku groźnych wypadkach drogowych na rondzie styku ulic Mickiewicza

i Wyspiańskiego wykrystalizował się ruch społeczny na rzecz przyspieszenia budowy

obwodnicy kłodzkiej. Jako jeden z sygnatariuszy ruchu zebrałem ponad 1000 podpisów

dla poparcia tej inicjatywy i wystąpiłem z petycją do Ministra Transportu Pana Jerzego

Polaczka oraz Generalnego Dyrektora Dróg Krajowych i Autostrad w Warszawie, jego

odpowiednika we Wrocławiu, Wojewodę Dolnośląskiego, Marszałka Województwa

i wszystkich posłów ziemi kłodzkiej.

Jednym słowem poruszyłem niebo i ziemię, żeby osiągnąć zamierzony cel. Jednak

z otrzymanej odpowiedzi wynika, że do czasu naszej interwencji Dyrekcja nie dostrzegała

problemu na drogach miasta. Być może wypadki na rondzie i uciążliwy ruch kołowy

w mieście, w tym korki na skrzyżowaniach, nie były należycie monitowane. Ale tak

odebrana intencja nie służy zaistniałym faktom, gdyż wszyscy wiedzą, nie wyłączając

Dyrekcji, iż po wejściu Polski do Unii Europejskiej nastąpił lawinowy napływ samochodów,

co widać na zatłoczonych ulicach miasta. 

Tym czasem żeby zamknąć niewygodny temat Dyrekcja pomna mojej interwencji

w radosnej twórczości poustawiała znaki drogowe przy ulicy Mickiewicza i zapowiedziała

też ustawienie fotoradaru. Zatem Dyrekcja Generalna problem lokuje tylko w przegrodzie

ustawionych znaków. To zły omen ponieważ oddala budowę obwodnicy, sprowadza nas

w niebyt i bagatelizuje istniejące zagrożenie na drogach miasta. 

Śmiem twierdzić, że za 2 lata bez zmiany organizacji ruchu drogowego, mówiąc

kolokwialnie Kłodzko nie będzie dla samochodów przejezdne. Dlatego zbudowaliśmy

zręby jedności i wywołali w stanie postulatu hasło: Wypadkom na rondzie STOP –

obwodnica drogowa zapewni bezpieczeństwo na ulicach miasta. Uważam, iż cytowane

hasło powinno być mottem do podejmowania adekwatnych działań.

Wysoka Rado, zszokowani mieszkańcy Kłodzka mają zastrzeżenia do sposobu

organizacji ruchu drogowego w mieście. Więcej, mają dość bezradności władz. Dlatego

petycja skierowana do Ministra Transportu miała być ostatnią nadzieją na rozwiązanie

nabrzmiałego problemu. Niestety, potraktowano nas po macoszemu. W tej sytuacji nie

pozostaje nam nic innego jak przedstawiać mocniejsze argumenty, żeby zwrócić uwagę

decydentów na problem miasta i jego mieszkańców. 

Jesteśmy dalecy od podejmowania radykalnych działań, ale jak nie będzie pozytywnego

odniesienia do naszych petycji będziemy podejmować różne formy protestu włącznie

z blokadą feralnego ronda. 

W tej sytuacji mam pytanie do Pana Burmistrza. Chciałem zapytać jakie działania

podejmie Urząd Miasta, żeby przyspieszyć budowę obwodnicy drogowej w Kłodzku,

chociaż zdaję sobie sprawę, że budowa obwodnicy nie leży w bezpośredniej gestii

burmistrza. 
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I jeszcze jedno pytanie. Mieszkańcy zapytują mnie od kiedy wstrzyma Pan szeroko

zapowiedziany w prasie i kampanii wyborczej ruch ciężkich pojazdów zjeżdżających

z ulicy Mickiewicza. 

Panie Burmistrzu, proszę mnie źle nie zrozumieć, ale to jest głos kłodzczan,

a ja jestem w tym przypadku tylko ich przedstawicielem.

Radny Pan Zdzisław Duda skierował zapytanie do prezesa „Wodociągów

Kłodzkich” dot. sposobu wprowadzenia cen taryf za zużycie wody i odprowadzanie

ścieków. Radny Pan Adam Kwas poprosił o interwencję w okolicach ulic Warty,

Rajskiej  i Granicznej. Powstaje tam dzikie wysypisko ziemi, co powoduje zasypanie

odpływu wód, które zalewają drogi.

Pan radny zwrócił się z podziękowaniami do Pani Skarbnik za klarowne i jasne

sporządzenie zestawienia budżetowego. Zapytał przy tym czy miasto otrzymuje ze

środków subwencji oświatowej część środków na  utrzymanie schroniska młodzieżowego

w Kłodzku. Ponadto Pan A. Kwas prosi, aby projekty uchwał w swoim uzasadnieniu

zawierały skutki finansowe, społeczne i prawne. 

Radny Pan Janusz Kocoń zwrócił się z zapytaniem do Pana burmistrza – o to jaką

formę współpracy widzi z radnymi przez kolejne cztery lata. 

Udzielając odpowiedzi na zadane pytania Pan burmistrz Bogusław Szpytma

w pierwszej kolejności odniósł się do kwestii budowy obwodnicy. Otóż nie zamierza się

wycofać z obietnic wyborczych, w tej chwili przy drodze ustawiono dodatkowe znaki

pulsary, które mają wzmóc czujność kierowców. Do miesiąca lutego mają być

zamontowane autoradary,  informacja o ich lokalizacji ma być poprzedzona kilkanaście

kilometrów w głąb drogi a więc kierowcy tirów będą mieli tę wiedzę  już 18 kilometrów

przed Kłodzkiem.

Pan burmistrz ma świadomośc, iż obwodnica jest konieczna. W grudniu odbyło się

spotkanie we Wrocławiu w Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad, gdzie został

przedstawiony projekt obwodnicy, który przesłano do Warszawy w celu opracowania

dokumentacji. W tegorocznym budżecie państwa nie ujęto budowy obwodnicy Kłodzka.

Mimo to Pan burmistrz ma nadzieję, wspólnie z posłami, utworzyć silne lobby na rzecz

budowy obwodnicy i tego tematu burmistrz nie zaniedba. Jeśli postulaty władz Kłodzka

nie będą uwzględniane w Generalnej Dyrekcji Dróg to burmistrz będzie pierwszą osobą,

która stanie na czele protestujących. Bezpieczeństwo mieszkańców Kłodzka jest dla Pana

burmistrza najważniejsze. 

Kwota planowana budowy obwodnicy przedstawiona jest w dwóch wersjach tańsza

opiewa na kwotę 317 ml. zł wersja 440 mln. zł.

Pani H. Popiel – Skarbnik Gminy Miejskiej wyjaśniła radnemu Panu A. Kwasowi,

iż schronisko finansowane jest w całości z subwencji.
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Odpowiedzi na pytanie radnego Z. Dudy udzielił Pan Waldemar Bicz – prezes

spółki „Wodociągi Kłodzkie”. Wyjaśnił, iż ustawodawca przewidział,  iż przedsiębiorstwo

wodociągowe składa wniosek taryfowy 70 dni przed upływem terminu ważności

poprzedniej uchwały Rady Miejskiej. – co uczyniono. Był określony czas na sprawdzenie

wniosku taryfowego przez służby burmistrza, był też określony czas na podjęcie  uchwały

Rady Miejskiej jeżeli ta cała procedura jest wyczerpana taryfa wchodzi w życie albo

uchwałą Rady Miejskiej albo z mocy prawa po 70 dniach i w tym przypadku ten drugi

wariant ma miejsce.

Radny Z. Duda stwierdził, iż kompletnie nie zadowala go to wytłumaczenie. Pan

prezes mógł przedłożyć wniosek nowej Radzie, a nie „cichaczem” wprowadzać nowe

taryfy.

Pan Prezes W. Bicz wyjaśnił, iż obowiązywanie poprzednich taryf było przedłużone

już o 6 miesięcy, spółka nie może w nieskończoność przedłużać wniosku taryfowego, tym

bardziej że  koszty zewnętrzne rosną i muszą znaleźć odzwierciedlenie w taryfie.

Największe koszty zewnętrzne to amortyzacja wynikającą z przejęcia nowych obiektów

do eksploatacji, które powstały w mieście, są to pompownie wody, ścieków nowe sieci

ul. Rajska,  ul. Graniczna, ul. Korczaka i inne obiekty. 

Na pytanie radnego Pana J. Koconia dot. form współpracy z Radą Miejską Pan

burmistrz odpowiedział, iż z pewnością obie strony potrzebują jeszcze trochę czasu na

wspólne poznanie się. Z dotychczasowych doświadczeń wynika, że wszyscy chcą

pracować nad sensownymi rozwiązaniami.

Burmistrz jest człowiekiem słuchającym dobrych rad i tę zasadę chce stosować

we współpracy z Radą. 

Radny Pan Adam Kwas przypomniał sprawę ulicy Rajskiej i prosi

o zainteresowanie odpowiednich osób przedstawionym problemem.

23. Wnioski i oświadczenia radnych. 

Pan Przewodniczący H. Urbanowski odczytał następujące pismo z dnia

04.12.2006r. Przewodniczący Klubu radnych PO RP w Kłodzku, Kłodzkiego Komitetu

Obywatelskiego i Polskiego Stronnictwa Ludowego w Kłodzku informuje, że w dniu 04

grudnia 2006r. na ogólnym zebraniu jego członków ukonstytuował się dziesięcioosobowy

klub radnych pod ww. nazwą.

Skład osobowy ww. Klubu przedstawia się następująco:

1. Witold Krzelowski – przewodniczący Klubu.

2. Piotr Brzostowicz - zastępca przewodniczącego Klubu.

3. Zdzisław Duda - zastępca przewodniczącego Klubu.

4. Maciej Awiżeń – członek.

5. Eugeniusz Bednarczyk – członek.

6. Zdzisława Górska – członkini.
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7. Adam Kwas – członek.

8. Teresa Ludwin – członkini.

9. Celina Włodarczyk – członkini.

10. Zygmunt Żerkowski – członek.

W załączeniu Regulamin Klubu (zał. nr 33).

W związku z zaistniałą sytuacją Pan Przewodniczący zwrócił się z zapytaniem do

przedstawicieli PO i PSL co uczynią z powstałymi wcześniej klubami.

Radny Pan Piotr Brzostowicz poinformował, iż w związku z powyższym radni PSL

wycofują stanowisko zawarte w piśmie nr 26 z dnia 28 listopada 2006r. o powołaniu

Klubu radnych PSL.

Radny Pan W. Krzelowski poinformował, iż to samo dotyczy 7 osobowego Klubu

radnych, który powołano na poprzedniej sesji.

Przewodniczący Pan H. Urbanowski poinformował o powstaniu Klubu radnych

Prawa i Sprawiedliwości.

Radny Pan L. Michalski poinformował, iż do jednych z kompetencji Sekretarza

Urzędu Gminy należy koordynacja i przygotowywanie materiałów dla potrzeb

poszczególnych komisji Rady jak również odpowiednie kierowanie i załatwianie wniosków,

które są wypracowane na komisjach rady i na sesjach, jak również przygotowywanie

materiałów na sesję Rady Miejskiej. Pan radny podziękował w tym miejscu byłemu już

sekretarzowi  Urzędu Miasta Kłodzka Panu Jerzemu Rutkowskiemu za kompetentne,

rzetelne i profesjonalne wywiązywanie się ze swoich obowiązków. Jednocześnie nowo

wybranemu Sekretarzowi Pan radny życzy sprawności pracy, wielu sukcesów i satysfakcji

z tego co będzie robił. 

24. Sprawy różne.

Przewodniczący Pan Henryk Urbanowski poinformował, iż każdy z radnych otrzymał

Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kłodzka z prac między sesjami, obiecał przy tym, iż od

kolejnej sesji będzie ono już wpisane w prządek obrad.

Kolejny Komunikat odczytał Wiceprzewodniczący Rady Pan Piotr Brzostowicz. 

Radni Polskiego Stronnictwa Ludowego proponują całej Radzie Miejskiej odbycie w dniach

28.04. – 05.05.2007r. pielgrzymki do Rzymu i Monte Cassino. Początek kadencji winien

sprzyjać integracji Rady Miejskiej, wspólnym przemyśleniom na rzecz rozwoju miasta.

Przed nami trudna kadencja, ale dzięki jedności działania możemy przyczyniać się do

osiągnięcia wspólnego celu: dynamicznego rozwoju miasta.

Orientacyjny koszt pielgrzymki to około 1000zł za osobę.

Następnie Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do przewodniczących komisji

stałych Rady Miejskiej o opracowanie planów pracy swoich komisji i dostarczenie ich do

biura Rady Miejskiej. Posłużą one do przygotowania planu pracy Rady Miejskiej na 2007

rok.



20

Pan Przewodniczący zwrócił się z prośbą do wszystkich radnych o dostarczenie do biura

Rady swoich zdjęć w celu wykonania tablo. Ponadto wszyscy radni mają w swoich

przegródkach do odebrania kalendarze samorządowe. 

Radny Pan W. Krzelowski poprosił, aby pytania do sprawozdania burmistrza

z prac między sesjami można było zadawać na następnej sesji, bowiem nie było czasu na

zapoznanie się z tym dokumentem.

Pan Przewodniczący obiecał, iż na sesji styczniowej będzie taka możliwość.

Radny Pan Ryszard Wójcik zwrócił się z prośbą do burmistrza o sporządzenie

leksykonu radnego, który zawierałby wszelkie niezbędne informacje przydatne radnemu,

łącznie ze szczegółowym zakresem wydziału, urzędnikami i czym się zajmują itp. Byłoby

to kompendium wiedzy o Kłodzku.

Radna Pani Jolanta Kobak zasugerowała prowadzenie działań zmierzających do

dostosowania budynku urzędu miasta do potrzeb osób niepełnosprawnych.

25. Zakończenie sesji.

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady Pan

Henryk Urbanowski zamknął IV sesję Rady Miejskiej mówiąc: „Zamykam IV sesję Rady

Miejskiej  w Kłodzku”. 

Zakończenie sesji nastąpiło o godz. 1330  (1030 – 1330).
Czas trwania sesji  3  godz. 30 minut.

Protokół sporządziła: Barbara Gargasz

Przewodniczący Rady Miejskiej w Kłodzku
     Henryk Urbanowski
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